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زايش در جنگل هاي زاگرس متوقف شده است
تفاهمنامه همكاري مشترك شهرداري كاظمين با شهرداري منطقه 

ثامن مشهد به زودي منعقد خواهد شد. 
معاون شهردار بغداد، طي جلسه اي با مسئولان منطقه ثامن شهرداري مشهد 
با بيان اينكه تشابهات بسياري به لحاظ فرهنگي و مذهبي بين دو كشور ايران 
و عراق وجود دارد، گفت: شهرداري بغداد داراي 14 منطقه است كه شهرداري 
كاظمين به عنوان منطقه ويژه مطرح و اقداماتي در جهت نوسازي و بهسازي 
بافت اطراف حرمين صورت گرفته اس��ت.  احمد جاسم رضا افزود: تاكنون 
500 مترمربع اطراف حرمين كاظمين نوسازي و بهسازي و دو خيابان در اين 
منطقه بازگشايي شده است.  وي با اشاره به مشكلات اين بافت گفت: وجود 
كوچه هاي تنگ و باريك، خانه هاي باستاني، دستفروش ها، تملك خانه ها، 
مشكلات امنيتي و... از مشكلات پيش روي ما در جهت اجراي پروژه نوسازي 
اين بافت است.  جاسم رضا با تأكيد بر اينكه كاظمين نياز بسياري به كمك 
شهرداري ثامن به ويژه در ايام پيك زائر دارد، افزود: ما گروه هاي مختلفي را 
براي دريافت اطلاعات بيشتر و استفاده از تجربيات منطقه ثامن در آينده 
نزديك اعزام خواهيم كرد.  قائم مقام شهرداري منطقه ثامن مشهد نيز در اين 
جلسه با ارائه گزارشي از بافت پيرامون حرم مطهر رضوي گفت: مديريت بافت 
فرسوده اطراف حرم رضوي به صورت هيئت مديره اي است كه متشكل از دو 
معاون وزارت راه و شهرسازي، شهردار مشهد، قائم مقام توليت آستان قدس و 
معاون استاندار خراسان و شهردار منطقه مي باشد.  فرهاد حجازي افزود: ما در 
مجموع 200 هزار اقامتگاه را در منطقه آماده خواهيم كرد كه 120 هزار نفر 
در هتل هاي چند ستاره، 30 هزار نفر در قالب زائرسراهاي ارزان قيمت براي 

زائران كم بضاعت و 50 هزار نفر در قالب واحدهاي مسكوني خواهد بود. 

استاندار اصفهان از هزينه 550 ميليارد ريالي در روستاهاي استان 
از بودجه هاي دولتي، عوارض آلايندگي و عوارض ارزش افزوده در 
روستاهاي اين استان خبر داد و اظهار اميدواري كرد تا پايان امسال 

اين رقم به 800 ميليارد ريال برسد. 
رسول زرگرپور در خصوص وضعيت آب اصفهان گفت: سه رويداد مهمي 
كه در بحث آب اتفاق افتاد شامل مديريت يكپارچه زاينده رود، اينكه هر 
كسي مسئول است بايد پاسخگو باش��د و گرفتن تصميمات آبي با نظر 
ذينفعان )كشاورزان( در كميته هاي پنج نفره بود كه بسياري از مشكلات 
را در اين زمينه از بين برد.  وي با اعلام اينكه با آغاز كش��ت پاييزه 30 
ميليون اصله درخت مثمر باغات آبرساني شد، افزود: اصفهاني ها تا قبل 
از 15 آذرماه صداي خروش زاينده رود را ب��ا اين ميزان آب در رودخانه 
مي شنوند و پس از اين زمان ميزان آب به 20 درصد ميزان فعلي خواهد 
رس��يد و فقط جريان مخفف آب را در زاينده رود ش��اهد خواهيم بود.  
زرگرپور ادامه داد: كميته پنج نفره در پايان سال جاري تصميم مي گيرد 
كه بار ديگر ميزان آب زاينده رود براي مرحله بعدي كش��ت كشاورزان 
افزايش يابد.   وي با بي��ان اينكه تاكنون 20 هزار هكت��ار آب به زمين 
كشاورزان رسيده اس��ت، گفت: پيش بيني مي شود كشاورزان اصفهان 
با آب كش��ت پاييزه30 هزار هكتار گندم و 10هزار هكتار جو كش��ت 
كرده اند.  استاندار اصفهان اشاره اي هم به وضعيت هواي اصفهان كرد و 
افزود: اصفهان طي سال گذشته 202 روز هواي سالم داشت كه امسال 
به 232 روز افزايش يافت و اين بدان معناست كه مردم اصفهان30 روز 
هواي سالم بيشتري را نسبت به س��ال گذشته استنشاق كرده اند.  وي 
تأكيد كرد: با توجه به فصل س��رما و پديده اين��ورژن بايد مردم مراقب 

باشند و استفاده از وسايل نقليه عمومي را مد نظر قرار دهند. 
  تعطيلي واحدهاي آلاينده

اس��تاندار اصفهان با اش��اره به اينكه آمارها نش��ان مي ده��د 90 درصد 
خودروهاي در حال تردد شهر اصفهان تك سرنشين هستند، از تعطيلي 14 
واحد آلاينده مهم در شش ماه گذشته و ارسال پرونده 100 واحد آلاينده 
ديگر به مراجع قضائي خبر داد.  وي همچنين به ميزان تخصيص اعتبارات 
عمراني و جاري در استان اصفهان اشاره و تأكيد كرد: طي 9 ماهه نخست 
سال جاري 75 درصد اعتبارات عمراني و 74 درصد اعتبارات جاري استان 
اصفهان تخصيص يافته است و چنانچه تا پايان امسال 100 درصد اعتبارات 
تخصيص يابد، بيش از 900 پروژه نيمه تمام كه داراي درصد پيشرفت هاي 
قابل قبولي بودند، به بهره برداري برس��ند.  زرگرپ��ور در بخش ديگري از 
سخنان خود گفت: هفته آينده ورزشگاه نقش جهان را به همراه يك شاخه 

گل تقديم فولادمباركه نموده و موافقتنامه آن امضا مي شود. 

100 هزار هكتار از انبوه جنگل هاي زيباي بلوط، 
غرب رشته كوه زاگرس در استان ايلام كه روزگاري 
مايه نشاط و سرس��بزي بود اكنون به سبب آنچه 
جنگل شناسان، تغييرات اقليمي، خشكسالي هاي 
پي در پي و نفوذ ريزگردهاي عربي و ش��يوع آفت 
و بيم��اري در اين منطقه عن��وان مي كنند، دچار 
خشكيدگي شده اس��ت.  اين روزها كه قد و بالاي 
هر درخت بلوط در برابر هجوم هر روزه گرد و غبار 
و عوامل غير طبيعي ديگر، خميده مي شود و توان 
نفس كشيدن را از دست مي دهند، دل دوستداران 
محيط زيس��ت و همه مردمان زاگرس نشين نيز 
مي گيرد زيرا كه اينان تا چش��م باز كرده اند بلوط 
ديده و لذت همه روزهاي خ��وش را در پناه بلوط 
درك كرده اند. به همين خاطر مس��ئولان ارش��د 
12 استان زاگرس نشين در ايلام گردهم آمدند تا 

چاره اي بينديشند. 
  590ميليارد براي مقابله با خشكيدگي درختان

رئيس سازمان جنگل ها و مراتع كشور از اختصاص 
59 ميليارد تومان براي مقابله با خشكيدگي درختان 
بلوط خبر داد.  خداكرم جلالي در س��فر به استان 
ايلام اظهار داشت: حدود 25 ميليارد تومان از محل 
اعتبارات سفر رئيس جمهور و 34 ميليارد تومان از 
اعتبارات داخلي سازمان و در مجموع 59 ميليارد 
تومان براي مقابله با خش��كيدگي درختان بلوط 

منطقه زاگرس اختصاص پيدا كرده است. 
وي با بي��ان اينك��ه طبق بررس��ي انجام ش��ده 
خش��كيدگي درختان بلوط پيش��رفت نداش��ته 
است و به رغم سال هاي گذشته كه هر سال ميزان 
وسيعي از جنگل ها را در بر مي گرفت ولي امسال 
اين وضعيت پيشرفت نداشته است اظهار داشت: 
حدود يك ميليون و 130 هزار هكتار از جنگل هاي 
منطقه زاگرس دچار خش��كيدگي شده اند كه در 
س��ال جاري اين ميزان افزايش نيافته است.  اين 
مسئول با اشاره به اينكه هم اكنون طرح هاي بسيار 
براي مقابله با خشكيدگي درختان بلوط منطقه 
زاگرس در حال اجراس��ت، گفت: از كارشناسان 
»فائو« براي بازديد از درختان بلوط زاگرس دعوت 
به عمل آورديم كه آنها نيز طرح هاي مقابله با اين 

پديده را مثبت ارزيابي كردند. 
  زاگرس ريه تنفسي ايران 

رئيس س��ازمان جنگل ه��ا و مراتع كش��ور گفت: 
زاگرس ريه تنفسي ايران است ولي متأسفانه هم 

اكنون جنگل هاي زاگرس ش��رايط رشد و پويايي 
ندارند و هم اكنون بيش از 42 درصد شامل شش 
ميليون هكتار جنگل كشور در حوزه زاگرس قرار 
دارد و اين خود نش��ان از اهمي��ت همه جانبه اين 
منطقه و ريه تنفسي كشور است.  اين مسئول بيان 
داش��ت: وجود منطقه زاگرس ك��ه در تمدن هاي 
بسيار دور به وجود آمده بيش از 17 درصد جمعيت 
كش��ور در اين منطقه وجود دارند ك��ه 40 درصد 
منابع آبي و نزولات آسمان كشور نيز در اين منطقه 
وجود دارد.  خداكرم جلالي گفت: اين منطقه داراي 
موقعيت هاي بيشماري در بخش آب، خاك، منابع 
عظيم نفت و گاز و... است كه باعث شده اين منظقه 
از اهميت ويژه اي در كش��ور برخوردار باش��د.  وي 
عنوان كرد: بيش از چهار هزار گونه جانوري، 1۸3 
گونه درختي و درختچه اي، صدها گونه هاي گياه 
دارويي، وجود درختاني مثل بلوط، كيكم، بنه و... 
همه و همه باعث وجود اهمي��ت منطقه زاگرس 
شده است.  رئيس سازمان جنگل ها و مراتع كشور 
عنوان كرد: طبق بررسي هاي به عمل آمده عمده 
جنگل هاي منطقه زاگرس 5500 سال قبل كامل 
شده است ولي هم اكنون نيازمند توجه ويژه تمام 
مسئولان كشوري و استانداران است.  جلالي عنوان 
كرد: هم اكنون جنگل هاي زاگرس شرايط طبيعي 
رش��د و پويايي را ندارند و در واقع زايش در منطقه 
زاگرس متوقف شده كه اين كار به دليل بهره برداري 

زياد شكل گرفته است. 
  تعاملي براي مديريت پايدار 

تعامل استانداران براي مديريت پايدار منابع طبيعي 
ضروري است.  »ناصر مقدسي« قائم مقام سازمان 
جنگل ها، مراتع و آبخيزداري كشور با عنوان كردن 
مطلب فوق و با بيان اينكه مشاركت مردمي يكي از 
مهم ترين راهبردها و مؤلفه هاي سازمان جنگل ها و 
مراتع كشور است، گفت: مديران حوزه منابع طبيعي 
كشور در زمينه جذب مش��اركت هاي مردم براي 
طرح هاي منابع طبيعي و توسعه پايدار تلاش كنند.  
»مقدسي« از زاگرس به عنوان منطقه بسيار مهمي 
در حوزه منابع طبيعي كشور ياد كرد كه از نظر توليد 
آب، معادن، منابع طبيعي، تنوع زيستي، اقتصادي 
و... نقش مهمي در اقتصاد كشور دارد.  وي از طراحي 
تفاهمنامه اي براي تعامل با استانداران 12 استان 
كشور خبر داد و اظهار داش��ت: در اين تفاهمنامه 
بيشتر مشكلات حوزه منابع طبيعي در استان هاي 
مختلف كش��ور حل مي ش��ود.  لازم به ذكر است 
نشست 12 اس��تاندار مناطق زاگرس در خصوص 
بررس��ي راهكارهاي بحران خشكيدگي درختان 
بلوط با توجه به بحث خشكيدگي درختان بلوط و 
پيگيري اين موضوع در سفر ارديبهشت ماه گذشته 

رئيس جمهوري به استان ايلام برگزار شده است. 
  ايلام و هزاران هكتار جنگل 

مدير كل منابع طبيعي اس��تان ايلام گفت: ۶42 

هزار هكتار از مس��احت ايلام را جنگل تش��كيل 
مي دهد.  خيرالله آذركردار با اش��اره ب��ه اينكه در 
سال هاي اخير به واسطه خشكيدگي درختان بلوط 
منطقه زاگرس كه اولين بار در سال 13۸۸ از استان 
مشاهده ش��د، تاكنون بيش از 577 هزار هكتار به 
معضل خشك شدن آلوده هس��تند، ادامه داد: در 
راستاي توس��عه و احياي جنگل هاي بلوط استان 
تلاش شده در س��ال هاي اخير با طرح هايي نظير 
كشت نهال در سطح 22 هزار هكتار از اراضي استان، 
حذف سرشاخه هاي درختان آلوده، حذف درختان 
خشك شده، با پديده خشكيدگي درختان بلوط 
مبارزه شده است.  وي بيان داشت: هم اكنون سالانه 
بيش از ش��ش ميليون اصله نهال در استان ايلام 
توليد مي شود كه در اراضي استان به منظور توسعه 
جنگل كشت مي شود و مازاد آن نيز به استان هاي 
همجوار ارسال مي ش��ود.  آذركردار، چهار اولويت 
مهم در ارتباط با خشكيدگي درختان بلوط را شامل 
حفظ وضع موجود، احيا و توسعه، كنترل آب هاي 
زيرزميني و مشاركت مردم دانست.  وي عنوان كرد: 
يكي از مباحث مهم در بحث خشكيدگي درختان 
بلوط استان ايلام، خشكسالي و كمبود بارش ها بوده 

كه بايد سفره هاي زيرزميني كشور كنترل شود. 
  توسعه جنگل هاي نيازمند اعتبار 

نماينده مردم ايلام در مجلس ش��وراي اسلامي 
با بيان اينكه توس��عه و احياي جنگل هاي حوزه 
زاگرس ب��ه خص��وص در ايلام نيازمن��د اعتبار و 
منابع ملي است، گفت: اعتبارات در اين حوزه بايد 
متناس��ب با ميزان جنگل ها و خسارت هاي وارد 
شده بر اثر خشكيدگي درختان بلوط تقسيم بندي 
ش��ود زيرا در اين زمينه اس��تان ايلام بيشترين 
خسارت خشك شدن درختان بلوط حوزه زاگرس 
را متحمل شده اس��ت.  عليمحمدي عنوان كرد: 
منطقه زاگ��رس و جنگل هاي بل��وط اين منطقه 
نيازمند توجه مسئولان و استانداران است، زيرا به 
طور قطع همكاري مردم و مسئولان در احياي اين 
جنگل ها مي تواند بسيار حائز اهميت باشد.  وي با 
اشاره به سرمايه ارزشمند اس��تان درحوزه منابع 
طبيعي ايلام ادامه داد: بخش مهمي از اين استان 
جنگل اس��ت و نقش مهمي در زندگي معيشتي 
مردم دارد.  اين نماينده عنوان كرد: متأسفانه در 
سال هاي اخير توجه به جنگل هاي حوزه زاگرس 
در ميان مشكلات اقتصادي گم شده است كه بايد 

اين مهم در دستور كار مسئولان قرار گيرد. 
  ايجاد نوار سبز مرزي 

در همين رابطه اس��تاندار ايلام با مثب��ت ارزيابي 
نمودن تفاهمنامه اي كه به امضاي مسئولان سازمان 
جنگل ها و استانداران حوزه رويشي زاگرس رسيده 
براي حركت رو به جلو در زمينه حفظ منابع طبيعي، 
اظهار داشت: بحث خش��كيدگي درختان بلوط در 
منطقه زاگرس از مس��ائل مهم اين روزهاي منابع 
طبيعي كشور است كه همه بايد با كمك يكديگر 
براي حفظ و احياي درختان بل��وط حوزه زاگرس 
تلاش كني��م.  محمدرض��ا مرواريد با بي��ان اينكه 
ريزگردها مهم ترين عامل خش��ك شدن درختان 
بلوط بوده و نيازمن��د ايجاد يك نوار س��بز مرزي 
بين اس��تان هاي مرزي و حوزه زاگرس هس��تيم، 
عنوان كرد: بحث خش��ك ش��دن درخت��ان بلوط 
منطقه زاگرس كه چند س��الي است كه پيشرفت 
كرده بيشترين خسارت ها را با 570 هزار هكتار به 
استان ايلام وارد كرده است.  استاندار ايلام از امضاي 
تفاهمنامه اي با استان هاي واسط و ميان عراق براي 
نهالكاري در اين اس��تان ها خبر داد و بيان داشت: 
در سال هاي اخير خشك ش��دن درختان بلوط در 
استان ايلام باعث مهاجرت مردم روستا شده و بايد 
تلاش كنيم با حفظ و احياي جنگل ه��ا مردم را به 
مناطق روس��تايي خود بازگرداني��م.  وي ادامه داد: 
بر پايه مصوبه هاي دولت، 550 ميليارد ريال اعتبار 
به سازمان حفاظت محيط زيس��ت كشور به عنوان 
دس��تگاه نظارتي براي حفظ و احي��اي عرصه هاي 
زيست محيطي اختصاص يافته است.  وي پيشگيري،  
اجراي عمليات اصلاحي و پرورشي در جنگل هاي 
بلوط، تقويت غنا و تراكم توده هاي جنگلي و جلب 
مشاركت هاي مردمي را از مهم ترين عوامل احياي 

دوباره جنگل هاي بلوط زاگرس دانست.

 50 ويژه برنامه هفته بسيج در خرمدره
به مناسبت هفته بسيج بيش از 50 برنامه 

خبرنگارجوان
        زنجان

در شهرستان خرمدره اجرا مي شود. 
س��رهنگ صادقي فرمانده سپاه خرمدره 
با اعلام اين خبر گفت: هرچه از زمان فرمان امام خميني )ره( مبني بر 
تشكيل بسيج مي گذرد، عظمت اين نماد بيشتر مي شود و در مجموع 
بس��يج مظهر همه خوبي هاس��ت و امروز ثمره تفكر بس��يج در جهان 
عالم گير شده است.  س��رهنگ صادقي افزود: هفته بسيج گراميداشت 
سلحشوران جهاد و مبارزه و عامل اتحاد و يكپارچگي امت اسلامي است 
كه نبايد از آن غافل شد.  فرمانده سپاه خرمدره در تشريح برنامه هاي اين 
هفته گفت: ديدار با امام جمعه، افتتاح نمايشگاه ويژه هفته بسيج، يادواره 
شهدا، ديدار با خانواده معظم شهدا، تجليل از بسيجيان نمونه پايگاه ها، 
عطرافشاني و غبارروبي مزار شهدا، همايش بزرگ بسيجيان شهرستان، 
نشس��ت بصيرتي اقتصاد مقاومتي، صبحگاه مش��ترك دانش آموزان، 
شركت در نماز جمعه با حضور بس��يجيان، برگزاري مسابقات مختلف 

ورزشي از جمله برنامه هايي است كه در اين هفته برگزار مي شود. 

 تعطيلي صنايع
 راهكار كاهش آلودگي اراك نيست

هفته گذشته شركت ايرالكو مراسمي تحت 

خبرنگارجوان
         اراك

عن�وان بهينه س�ازي خ�ط3 كارگاه احياي 
شركت آلومينيوم سازي اراك برگزار كرد كه 
بعضي از مسئولان ارشد استان مركزي به دليل رعايت نكردن مسائل 
مختلف زيست محيطي از سنوات گذشته تا به امروز از سوي اين شركت 
در اين مراس�م ش�ركت ننمودند و برخي ديگر با تغيير موضع خوددر 
مقابل مسئله آلودگي هواي اراك و حمايت از صنعت به قيمت سلامت 

مردم با حضور خود اين طرح آلاينده را مورد تأييد قرار دادند. 
محمدحسين مقيمي استاندار مركزي در چهاردهمين جلسه كارگروه 
كاهش آلودگي هواي اراك با اش��اره به عدم زمان بندي مناس��ب در 
بحث كاهش آلايندگي كارخانه آلومينيوم اراك گفت: در بحث خروج 
ديگ هاي قديمي كارخانه از مدار و اص��لاح آن دائماً زمان بندي دچار 

تغيير مي شود كه ادامه اين شرايط قطعاً پذيرفتني نخواهد بود. 
استاندار مركزي با اشاره به اينكه برنامه هايي در اين راستا ارائه مي شود 
اما الزامات زماني آن به وضوح بيان نمي ش��ود، گفت: طبق گفته هاي 
مس��ئولان ارش��د كارخانه تا پايان آذرماه 74 ديگ قديم��ي از مدار 
خارج مي شود كه اين اقدام مناسبي است اما زماني براي خروج مابقي 
ديگ هاي قديمي كه حدود 320 ديگ است عنوان نشده است كه اين 
امر نيازمند ارائه برنامه اي مناسب همراه با زمان بندي قابل قبول است. 
وي هدف اصلي اين كارگروه را تلاش براي كاهش آلودگي هواي اراك 
عنوان كرد و با اشاره به اينكه قطعاً راهكار اصلي در اين راستا تعطيلي 
كارخانه ها نيست، افزود: مسئوليت صنايع استان با اداره كل صنعت، 
معدن و تجارت اس��تان اس��ت و انتظار ما نيز اين اس��ت كه كارخانه 
آلومينيوم ظرف دو هفته آينده برنامه مدون با زمان بندي مناسب در 
خصوص خروج ديگ هاي قديمي از مدار، اصلاح وضعيت آلاينده بودن 
و انتقال آندس��ازي را به اداره كل صنعت، معدن و تجارت استان ارائه 
كنند و در اين برنامه ريزي به صورت كاملًا واضح زمان آغاز و اتمام پروژه 

نيز بايد مشخص شود. 

 آغاز ايمن سازي نوزادان دماوندي 
با واكسن پنجگانه

رئيس اداره بهداشت و درمان شهرستان 

خبرنگارجوان
       دماوند

دماوند گفت: اجراي طرح سلامت برنامه 
واكسيناسيون پنجگانه )پنتاوالان( در 

درمانگاه هاي اين شهرستان آغاز شد. 
سيد احسان بلاديان بهبهان به اجراي يكي از طرح هاي سلامت در شهرستان 
دماوند همزمان با سراسر كشور اشاره كرد و افزود: واكسن پنجگانه جديد با 
هدف حفاظت كودكان عليه بيماري هاي تهديد كننده زندگي يعني ديفتري، 
سياه سرفه، كزاز، هپاتيت ب و هموفيلوس آنفلوانزا نوع ب در سطح كشور 
آماده تزريق به كودكان شده است. وي با بيان اينكه بر اساس دستورالعمل 
ابلاغي معاونت بهداشت به مراكز بهداشتي درماني سراسر كشور، واكسن 
پنجگانه جايگزين واكس��ن هاي فعلي ثلاث و هپاتيت ب در سنين 2، 4 و 
۶ ماهگي قرار گيرد، گفت: هم اكنون تنها كودكان دو ماهه اولويت تزريق 
واكسن پنجگانه هس��تند. بلاديان بهبهان با بيان اينكه شبكه بهداشت و 
درمان دماوند آمادگي لازم و كافي را براي تمامي كودكان دو ماهه در سطح 
شهرستان دارد، افزود: با توجه به اينكه يكي از مزاياي واكسيناسيون كاهش 
يافتن تعداد تزريق هاست، با اين واكسيناسيون پنجگانه بچه ها يك بار تزريق 

دارند كه اين امر احتمال بروز عفونت را كمتر مي كند. 

اعزام تيم درماني به روستاي كره بند  
جانش�ين فرمانده ناحيه مقاومت بسيج 

خبرنگارجوان
        بوشهر

س�پاه شهرس�تان بوش�هر از اعزام تيم 
درماني ب�ه روس�تاي كره بن�د در جهت 

كمك رساني به مردم اين روستا خبر داد. 
سرگرد غلامرضا شهابي ضمن اعلام اين خبر گفت: تيم درماني جامعه 
پزشكي با همكاري بسيج سازندگي ناحيه مقاومت بوشهر به كره بند اعزام 
شدند.  شهابي افزود: بسيج سازندگي با اعزام تيم هاي پزشكي به مناطق 
محروم گام هاي شايس��ته اي در راستاي س��لامت اين مناطق برداشته 
است.  جانشين فرمانده ناحيه مقاومت بسيج س��پاه شهرستان بوشهر 
تصريح كرد: اعزام چنين گروه هايي باعث شده با مشاهده محروميت در 
اين مناطق توسط آنها، ما براي اعزام هاي بعدي مشكلي نداشته باشيم.  
ش��هابي ادامه داد: طي مناس��بت هاي مختلف و در طول سال تيم هاي 
مختلفي به اين مناطق اعزام مي كنيم.  اين مسئول با اشاره به خدمات 
تيم هاي مذكور گفت: اعضاي اين تيم هاي پزشكي را كارشناسان تغذيه، 

پزشكان عمومي، روانشناسان و پزشكان اطفال تشكيل مي دهند. 

 بهره برداري از ۱00 واحد مسكن مهر همدان
در هفته بسيج آغاز مي شود     

فرمانده سپاه انصارالحس�ين)ع( استان 

خبرنگارجوان
        همدان 

هم�دان از افتتاح 100 واحد مس�كن مهر 
آماده تحويل ب�ه متقاضي�ان در همدان 

همزمان با هفته بسيج خبر داد. 
س��ردار غلامعلي ابوحمزه، با اشاره به اينكه امسال س��ي و پنجمين سالگرد 
هفته بس��يج از 30 آبان الي ۶ آذر ماه جاري برگزار مي ش��ود، گفت: معرفي 
توانمندي هاي نخبگان و سرمايه هاي اجتماعي، تبيين اقتصاد مقاومتي و نقش 
بسيج، تأكيد بر وحدت، اقتدار ملي و همبستگي اجتماعي، تبيين نقش و جايگاه 
بسيج در جهاد فرهنگي، تبيين روحيه اي جهادي، مقاومتي و استكبارستيزي، 
افزايش شور و نشاط در جامعه از اهم اهداف برگزاري برنامه هاي هفته بسيج 
اس��ت.  وي حضور اعضاي حلقه هاي صالحين تحت عنوان ميقات صالحين 
در نماز جمعه، كوهپيمايي، برگزاري مراس��م دعاي ندبه، برپايي پايگاه هاي 
مشاوره ديني، برگزاري مسابقه نقاشي با موضوع مقاومت اسلامي، برگزاري 
طرح آيه هاي آرامش را از جمله برنامه هاي اين هفته برشمرد.  فرمانده سپاه 
انصارالحسين)ع( همدان با بيان اينكه امسال 20 هزار دانش آموز همداني به 
مناطق عملياتي جنگ اعزام مي شوند، گفت: تاكنون 5 هزار دانش آموز اعزام 
شدند.  وي همچنين از افتتاح پروژه 100 واحدي مسكن بسيجيان خبر داد و 
گفت: مسكن بسيجيان به همت سپاه استان همدان احداث شده كه در هفته 
بسيج به افراد متقاضي واگذار مي شود.  فرمانده سپاه انصارالحسين)ع( استان 
همدان با بيان اينكه در طي هفته بسيج از 400 خانواده شهيد تحت عنوان طرح 
مهر ولايت سركشي مي شود، افزود: همچنين 23 نفر از منتخبين بسيج استان 

جهت تقدير و تشكر از فعاليت اين قشر از جامعه به تهران اعزام مي شوند. 

شهرداري كاظمين با منطقه ثامن مشهد 
تفاهمنامه امضا مي كند

 پرونده ۱00واحد آلاينده هواي اصفهان
به مراجع قضائي رفت

جريمه هاي رانندگي به شهرداري تبريز داده نشد    
نماينده شهرداران كشور در سازمان شهرداري ها و دهياري ها، 

خبرنگارجوان
       آذربايجان شرقي

از ع�دم اجراي منس�جم قان�ون »تخصيص بخش�ي از جرايم 
راهنمايي و رانندگي به شهرداري  ها« انتقاد كرد. 

صادق نجفي در شوراي معاونان شهرداري تبريز گفت: عدم اجراي قانون تخصيص بخشي از جرايم راهنمايي و 
رانندگي به شهرداري ها، در حالي است كه شهرداري ها 
مسئول اصلي توسعه و تجهيز مسيرهاي شهري بوده و 
در مقابل حوادث گوناگون رانندگي پاسخگو هستند.  
شهردار تبريز با اشاره به وضعيت اجراي اين قانون در 
شهر تبريز افزود: از ابتداي امسال بيش از يك ميليون 
متر مربع از معابر و مس��يرهاي متعدد سطح شهر، با 
صرف هزينه  250 ميليارد ريال، آسفالت شده است؛ 
اين در حالي اس��ت كه در س��ال جاري، هيچ رقمي 
از محل جراي��م راهنمايي و رانندگي به ش��هرداري 
تبريز تحقق نيافته اس��ت.   نجفي ادامه داد: علاوه بر 
اين رسيدگي و نوسازي علائم راهنمايي و رانندگي، 
تابلوها، رنگ آميزي و شست وشوي جداول، سالانه 

ميلياردها تومان، در قالب هزينه هاي جاري به شهرداري تحميل مي كند.   نماينده شهرداران كشور با بيان 
اينكه اين موضوع را به طور جدي از طريق شوراي سازمان شهرداري ها و دهياري ها پيگيري مي كنيم، گفت: 
شهرداري تبريز، به  رغم محدوديت  منابع مالي، رسيدگي و نظارت مستمر به وضعيت خيابان ها را به عنوان 
يكي از محوري ترين فعاليت هاي خود مورد توجه قرار داده است.   صادق نجفي متذكر شد: بي شك تحقق  اين 

بخش از درآمد، نقش مؤثري در تقويت و تجهيز زيرساخت هاي راهنمايي و رانندگي خواهد داشت. 

راهداري زمستانه در خوزستان آغاز شد 
مدير كل راه و شهر سازي خوزستان از آغاز طرح راهداري زمستانه 

خبرنگارجوان
        خوزستان 

در خوزستان خبر داد. 
نصرالله دهقاني گفت: طرح راهداري زمس��تانه آغاز شده و از آنجايي كه 
هر شهرستان داراي اداره راه و شهرسازي است، به طور متوسط در هر شهرستان يك اكيپ راهداري 
داري��م و در برخي شهرس��تان ها تع��داد اكيپ ها 
بيش��تر اس��ت.  وي افزود: در حال حاضر نيروها و 
تجهيزات راهداري پاس��خگوي اين فصل است و 
مشكل خاصي وجود ندارد.  نصرالله دهقاني ادامه 
داد: با آغاز فصل بارندگي ها، خوشبختانه محورها و 
شريان هاي اصلي خصوصا مناطق كوهستاني كه در 
معرض تهديد ريزش و سيل هستند، تحت پوشش 
عوامل نيروهاي راهداري قرار دارند.  مدير كل راه 
و شهر سازي خوزستان افزود: طبيعي است كه در 
مناطق برف گير، كوهستاني و داراي بارش بيشتر 
همچون انديكا و دهدز امكانات و عوامل راهداري 
بيشتري مستقر خواهند ش��د.   دهقاني ادامه داد: 
امسال هنوز باراني نيامده كه خسارت زيادي وارد كند؛ در سال هاي گذشته نيز مورد يا خسارت بحراني 
در جاده ها نداشتيم و فقط يك مورد ريزش در جاده امامزاده عبدالله باغملك رخ داد كه خوشبختانه 
در موعد مقرر خود بازگشايي و مورد استفاده قرار گرفت.  مديركل راه و شهرسازي خوزستان بيان كرد: 
جاده تاراز � مسجدسليمان � شهركرد، جاده ايذه � دهدز به سمت شهركرد، جاده هاي رامهرمز � بهبهان 

به سمت شيراز و كهگيلويه و بويراحمد، محورهاي مهم در راهداري زمستاني به شمار مي آيند. 

استان كوهستاني و مرزي ايلام كه در غرب نقشه جغرافيايي ايران واقع 
اس�ت، مزين و مملو از درختان بلوط، بنه و زالزالك است كه شكوه قلل 
پوشيده از درختان پهن برگش آن را به نگيني سبز فام مبدل كرده است.  
دامنه بلند مانش�ت و قلارنگ تا كوه هاي ش�ره زول و هفت كلان ايوان 
و ششدار و دامنه چش�م نواز دالاهو، دره ارغوان و مله پنجاب آنچناني 
زيبايي به واسطه همين درختان استوار يافته كه در بهار زيبا، تابستان 

و خنكاي سايه ش�ان، پاييز برگريز و زيبايي هايشان و در زمستان سرد 
و سپيد پوشش�ان هر بيننده اي را خيره مي كند.  اين روزها دامن سبز 
عروس زاگ�رس به واس�طه گرد و غباره�اي متعدد، خشكس�الي هاي 
اخي�ر، آفت هاي طبيع�ي، روز به روز ب�ه تيرگي مي گراي�د و بلوط هاي 
تنومند ايلام همچ�ون ديگر مناطق زاگرس در س�ياه بختي نشس�ته 
و هر روز ش�اهد خمودگي و خش�كي يكي از درختان تناورش اس�ت. 

عاطفه آزادپور
   گزارش يك


